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Secretaria 
F/U 
 
Acta de la sessió ordinària que va dur a terme el Ple, en primera convocatòria, el 
dia 20 de febrer de 2008  
 
      A la vila d'Arenys de Mar, a les 19.00 h del dia 20 de febrer de 2008, es 
reuniren a la Casa de la Vila, sota la presidència de l'alcalde, Sr. Ramon Vinyes i Vilà, 
els tinents d’alcalde Sr. Joaquim Ponsarnau i Cardelús, Sr. Josep Oriol Ferran i Riera, 
Sr. Xavier Febrer i Claveras, Sr. Tomàs Salazar i Vela, Sr. Marc Soler i Colomer, els 
regidors Sra. Lorena Estrada Ocaña, Sr. Jordi Pera i Pi, Sra. Isabel Roig i Casas, Sr.  
Miquel Rubirola i Torrent, Sra. Joana Asensio i Solaz, Sra. Maria Rosa Dias i Caballé, 
Sr. Estanislau Fors i García, Sr. Josep Antoni Burcet i Linares Sra. Maria Rosa 
Zaragoza i Juncà i Sr. Lluís Blanchar i Ardèvol. No hi assisteix el regidor Sr. Benet 
Maimí i Pou. Assistits pel  secretari de la Corporació Sr. Ángel Lozano i Pérez. I, per 
tant, amb el quòrum necessari perquè pugui tenir lloc vàlidament aquesta sessió 
ordinària, en primera convocatòria, segons l'ordre del dia prèviament establert.  
 
 Tot seguit es procedeix, per ordre, a tractar dels assumptes següents: 

 
1.- APROVACIÓ D’ACTA.- Es dóna compte de les actes de les sessions 

anteriors, celebrades pel Ple, amb caràcter extraordinari els dies 30 de gener i 11 de 
febrer de 2008. Conegudes aquestes actes, se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 

 
2.- CREACIÓ DEL CONSELL SECTORIAL D’ESPORTS.- L’alcalde dóna 

compte de la proposta d’acord sobre l’assumpte enunciat, dictaminada favorablement 
per la Comissió informativa de Règim Interior. I justifica la creació del Consell que es 
proposa, hi explicita el contingut del Reglament de funcionament d’aquest Consell. 

 
• A continuació el regidor Sr. Blanchar, portaveu del grup municipal de ViA, 

diu que, a parer seu, les decisions que adopti aquest Consell haurien de ser vinculants 
per a l’Ajuntament. Diu que s’hauria de preveure l’existència d’una mesa de control de 
comptes. 

 
• A continuació la regidora Sra. Zaragoza, portaveu del grup municipal del 

PP, diu que el Consell, la creació del qual es proposa, no té personalitat jurídica, la qual 
cosa suposa un retrocés en relació amb l’anterior òrgan de gestió, que era l’OAL. 

 
• A continuació el regidor Sr. Rubirola, en nom del grup municipal de CiU, 

manifesta literalment el que segueix, que demana que consti en acta. 
 
“El passat dia 15 de gener, ara ha fet un mes, vàrem adreçar a l’Alcaldia la 

següent carta amb registre d’entrada número 000280: 
 

Ajuntament d’Arenys de Mar 
Sr. Ramon Vinyes 
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Alcaldia 
 

En relació amb la nova proposta de “Reglament d’organització del Consell 
Municipal de l’Esport a Arenys de Mar” el grup municipal de Convergència i Unió, 

 
SOL·LICITA: Que no es porti a aprovació del Ple municipal aquesta proposta 

de Reglament: 
 
Primer.- Fins que no s’hagi contestat i aprovat o desestimat la nostra al·legació 

(Registre d’entrada núm. 000173 de data 11.01.08) respecte a la dissolució de 
l’Organisme Autònom Municipal d’Esports d’Arenys de Mar. 

 
Segon.- Fins que no es disposi d’una Acta signada per tots els representants 

del món de l’esport de la vila en la qual donin suport a aquest Reglament. 
 
El nostre grup municipal insisteix en la regressió que suposa per a la 

democràcia i la participació la substitució d’òrgans de govern descentralitzats com 
suposa l’Organisme Autònom Municipal d’Esports per un Reglament d’un Consell que 
no té òrgans de govern sinó només de consulta. La proposta del govern suprimeix la 
Junta de Govern existent a l’OOAA i el Consell Executiu es transforma en un Consell 
Plenari de caràcter merament informatiu, consultiu i de propostes, sense cap capacitat 
de decisió i govern en el món de l’esport local. 

 
Així mateix constatem que a la proposta del govern en el Consell Plenari no hi 

ha cap representant dels centres docents de la vila ni cap representant de l’Associació 
de Mares i Pares d’Alumnes. Alhora constatem que el criteri del president (alcalde) és 
exclusiu en el nomenament de “qualsevol membre” que tingui significació i rellevància 
en el món esportiu local. Entenem que aquests participants haurien de ser escollits pel 
Consell Plenari i no només i exclusivament pel president-alcalde. 

 
Pel que fa a les Taules de Treball que especifica la proposta del govern 

constatem que no en són vocals els grups municipals si bé hi podran assistir si ho 
consideren necessari(!) Això vol dir que en no ser membres/vocals no seran 
convocats? 

 
Lamentem que el govern suprimeixi òrgans de decisió i de govern i reiterem la 

nostra petició que hi hagi consens en el món de l’Esport per substituir un Organisme 
Autònom per un Reglament. 

 
Signat: Benet Maimí i Pou 
Grup Municipal de Convergència i Unió 
Arenys de Mar, 14 de gener del 2008” 
                                                                       

               Fins aquí la carta adreçada a  l’Alcaldia  i que el govern no  ha contestat. El fet 
que hi hagi aspectes de la nostra carta que s’han incorporat a la proposta d’Acord 
d’avui, no sabem si  és per respecte a la  insistència de CiU o no.  Per la resposta de la 
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regidora d’Esports a la passada  Comissió Informativa més aviat hem de creure que no. 
El govern desestima la nostra  petició que  hi hagi representants  dels centres docents  
de  la vila i sí  en canvi un de la UFEC(!). Tampoc  el govern no ha atès la nostra petició 
d’incloure a l’expedient l’informe legal preceptiu que sempre ha d’acompanyar les  
propostes d’Acord que se sotmeten a votació del Ple municipal. 

  
Com es pot comprovar hem reiterat per escrit al govern allò que una i altra 

vegada hem manifestat en diverses ocasions. Una cosa és millorar el funcionament 
d’un organisme autònom i l’altra és suprimir-lo. Fins al dia 27 de desembre del 2007 el 
món de l’esport estava organitzat de manera autònoma. Podia participar i decidir. Ara 
només pot participar. Abans la Junta de Govern de l’OOAA aprovava el pressupost i la 
plantilla que havia de ratificar el Ple municipal. Ara el nou Consell Plenari pot col·laborar 
en l’elaboració dels pressupostos, plantilla, inversions, etc. però no pot aprovar res. 
Abans la Junta de Govern de l’OOAA aprovava la memòria anual d’actuació; ara ni 
això. Abans  la Junta  de Govern de l’OOAA  podia adquirir i alienar béns immobles; 
concertar operacions de crèdit; atorgar subvencions, beques i ajuts; aprovar els 
reglaments proposats pel Consell Executiu i podia proposar a l‘Ajuntament la 
modificació dels seus Estatuts. Ara, de tot això, res de res. Ara el món de l’esport 
només pot proposar iniciatives a l’Ajuntament, potenciar el coneixement i la coordinació 
entre institucions i entitats; analitzar, promoure debats i sensibilitzar sobre qüestions 
claus de l’esport de la vila i proposar a l’alcalde Taules de Treball. La proposta que 
aprovarà avui el govern comporta una regressió i una pèrdua de competència i de 
capacitat de decidir del món de l’esport, fet  al nostre entendre molt i molt negatiu. 

 
És per això que votarem en contra de la proposta del govern”. 
 

• Finalment l’alcalde diu que, en tot això, l’exercici de les competències per 
l’OAL requeria gairebé sempre, l’actuació dels òrgans municipals. Que el Reglament 
que es proposa ha merescut la conformitat de totes les entitats esportives del Municipi. 

 
Sotmès aquest  assumpte a votació, s’acorda per nou vots a favor, sis en contra, 

corresponents als grups municipals de CiU i PP i un vot abstenció, corresponent al grup 
municipal de ViA: 

 
PRIMER.- Crear el consell sectorial d'Esports, com a òrgan de participació 

ciutadana. 
 
SEGON.- Aprovar el Reglament d'organització i funcionament del Consell 

sectorial d'Esports, segons consta diligenciat pel secretari de l'Ajuntament. 
 
3.- CREACIÓ DE COMISSIÓ D’ESTUDI.- L’alcalde dóna compte de la proposta 

d’acord sobre l’assumpte enunciat, dictaminada favorablement per la Comissió 
informativa de Règim Interior. 

 
• A continuació el regidor Sr. Blanchar. Portaveu del grup municipal de ViA, 

diu que el nombre de components de la Comissió que es proposa li sembla excessiu. 
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Que les decisions que s’adoptin haurien de requerir el vot de les dues terceres parts 
dels seus membres. Que les reunions previstes de la dita Comissió li semblen 
insuficients.  

 
• A continuació la regidora Sra. Zaragoza, portaveu del grup municipal del 

PP, diu que en la proposta d’acord no s’han recollit les esmenes formulades pel seu 
grup. 

 
• A continuació el regidor Sr. Rubirola, en nom del grup municipal de CiU, 

manifesta literalment el que segueix, que demana consti en acta: “A hores d’ara és molt 
probable que molts convilatans coneguin prou bé la nostra posició respecte a la forma 
com el govern ha acordat suprimir els cinc organismes autònoms existents a la nostra 
vila. I en concret pel que fa a Ràdio Arenys és possible que els nostres convilatans 
coneguin els nostres arguments respecte a com el govern havia d’haver treballat el pas 
de l’OOAA Ràdio Arenys a una nova Entitat Pública Empresarial, amb majúscula, o 
entitat pública similar, amb capacitat de gestió directa. Per tant no insistirem més en 
aquest tema malgrat que el govern mereixi novament una reprovació per com ha tractat 
en els medis públics i en aquest mateix Ple, els nostres arguments i suggeriments.  

 
Avui el govern proposa  crear una Comissió  perquè elabori la Memòria, el 

Reglament i  els Estatuts de la nova entitat jurídica que haurà de tenir la Radio. 
Aquesta proposta coincideix amb el que hem demanat reiteradament al llarg d’aquests 
mesos i, per tant, hi estem d’acord. Estem  d’acord també amb la proposta dels 
membres que componen aquesta Comissió d’Estudi i en el termini màxim de tres 
mesos per finalitzar el treball que se li encomana. 

 
No estem d’acord, en canvi, en el redactat del punt quart de la proposta on diu 

que ”no es podrà constituir la Comissió sense la presència del seu president”. Això és 
absurd. Si els membres de la Comissió estan tots reunits i no apareix el president-
alcalde, han d’anar-se’n a casa sense fer la feina. Déu ni do! Aquesta qüestió fou 
comentada al govern, a la Comissió Informativa, per tots els grups municipals, que no 
som al govern i no s’ha atès la petició. 

 
Tampoc no s’ha atès la proposta que sigui possible ser membre d’aquesta 

Comissió d’Estudi a representants dels grups municipals que no siguin forçosament 
regidors, petició pensada pels grups municipals amb menor nombre de regidors. I, 
malauradament tampoc no hi ha en l’expedient d’aprovació de Ple, els informes previs 
preceptius sol·licitats pels grups de l’oposició.  

 
És per aquesta raó que el nostre vot serà d’abstenció.“ 
 

• Finalment l’alcalde diu que es faran tantes reunions com siguin 
necessàries. Que els documents que s’hagin de redactar seran elaborats per una 
empresa externa, segons les directrius que decideixi la Comissió d’estudi. 
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Sotmès aquest assumpte a votació, s’acorda per nou vots a favor, dos en contra, 
corresponents als grups municipals del PP i ViA, i cinc vots d'abstenció, corresponents 
al grup municipal de CiU: 

 
PRIMER.- Acordar l’inici de la tramitació de l’expedient per a la constitució d’una 

entitat jurídica per a la gestió del servei municipal de ràdio (o mitjans de comunicació), 
en forma d’instrument de gestió directe. 

 
SEGON.- Designar com a membres integrants de la Comissió d’Estudi, la qual 

haurà de redactar la memòria justificativa, les persones següents: 
 
President: alcalde de l’Ajuntament d’Arenys de Mar 
Vicepresident: tinent d’alcalde delegat de Comunicació  
Un regidor representant del grup municipal de Convergència i Unió 
Un regidor representant del grup municipal Socialista 
Un regidor representant del grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya 
Un regidor representant del grup municipal d’Iniciativa per Catalunya 
Un regidor representant del grup municipal del Partit Popular 
Un regidor representant del grup municipal de Veïns Independents d’Arenys de 

Mar. 
Dos experts en comunicació local vinculats a Arenys designats per decret 

d’Alcaldia. 
Un representant de l’Associació amics de Ràdio Arenys de Mar 
Dos membres representants de Ràdio Arenys (designats segons preveu el 

Reglament d’ordre intern) 
Un representant del Col·legi de Periodistes de Catalunya 
Un representant de la Federació de Ràdios Locals 
Un representant del Consorci de Comunicació Local 
 
TERCER.- Correspondrà a la Comissió nomenada la redacció de la memòria 

justificativa sobre la conveniència i oportunitat de promoure la gestió del servei 
mitjançant la fórmula jurídica d’una Entitat pública empresarial, o una altra fórmula de 
gestió que es consideri més adequada. La memòria haurà d’ajustar-se a allò que 
preveuen els articles 159 i 146 del ROAS i haurà d’incloure una proposta de modificació 
del reglament del servei i dels estatuts de l’entitat a promoure. 

 
QUART.-  Les sessions de la Comissió, les ha de convocar el president, amb 

una antelació mínima  de dos dies hàbils, llevat de les extraordinàries que ho hagin 
estat amb caràcter urgent, la convocatòria de les quals amb aquest caràcter haurà de 
ser ratificada per la mateixa Comissió. La Comissió es reunirà com a mínim un cop al 
mes i sempre que ho disposi el seu president, o bé quan ho demani una tercera part 
dels seus membres. No es podrà constituir la Comissió sense la presència del seu 
president.  

 



 
  
 
 
  

6

CINQUÈ.- Actuarà com a secretari de la Comissió el director de l’emissora, o en 
la seva absència, la persona en qui delegui la Comissió. El secretari és qui redactarà 
les actes de la Comissió. 

 
SISÈ.- Els acords s’adoptaran per majoria simple dels assistents. En cas 

d’empat, el president disposarà de vot de qualitat. El secretari assistirà a les reunions 
amb veu però sense vot. 

 
SETÈ.- S’atorga a la Comissió un termini màxim de 3 mesos per a presentar a 

aquest Ple la memòria que se li encomana. 
 
4.- FIXACIÓ DEL TERMINI DE LES CONCESSIONS DEL MERCAT 

MUNICIPAL.- El tinent d’alcalde Sr. Soler dóna compte de la proposta d’acord, 
dictaminada favorablement per la Comissió informativa de règim interior. I justifica la 
proposta en base a la necessitat d’efectuar un projecte de reforma integral del Mercat 
municipal. A més d’acomplir, així, la disposició transitòria primera del vigent Reglament 
municipal del mercat d’Arenys de Mar, de 30 de juliol de 1999. 

 
• A continuació la regidora Sra. Zaragoza, portaveu del grup municipal del 

PP, diu que l’Ajuntament hauria d’haver convocat la subhasta de les parades que es 
troben en situació de precari; i s’hauria evitat així, l’actual situació dels precaristes. 

 
• A continuació el regidor Sr. Rubirola, en nom del grup municipal de CiU, 

manifesta literalment el que segueix, que demana consti en acta: “A la reunió de la 
Comissió Informativa del passat dimecres i també a la Proposta d’Acord del regidor de 
Promoció Local i Mobilitat i de l’Alcaldia, que avui el govern sotmet a consideració i 
aprovació del Ple, el govern va indicar amb claredat que “vista la necessitat d’efectuar 
un projecte de reforma integral del Mercat Municipal” és necessari regularitzar 
legalment la concessió administrativa dels titulars de les parades del Mercat Municipal.  

 
La proposta d’Acord del govern també diu que “per avançar en l’esmentat 

projecte de reforma del Mercat Municipal és necessari conèixer i acordar la situació 
jurídica d’aquestes 53 parades ocupades del total de 103, per tal “d’estimar els costos 
ineludibles per a l’Ajuntament en cas d’un trasllat forçós provisional del Mercat 
Municipal i/o d’un rescat de les concessions vigents”. 

 
D’acord amb el que hem llegit que concreta la posició del govern és evident 

que l’Acord d’avui és un pas previ imprescindible per concretar la reforma integral del 
Mercat Municipal. L’Acord d’avui té un caràcter tècnic i administratiu però no només és 
un Acord tècnic. És un Acord vinculat a una reforma integral del Mercat Municipal que 
el govern vol fer i que també nosaltres considerem imprescindible. Com diu el mateix 
govern, és obvi que, segons quina reforma integral faci el govern, els costos per als 
titulars de les parades seran un cost o un altre i també ho serà per al mateix govern 
segons l’opció que adopti. 
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En data d’avui el nostre grup municipal no coneix la decisió del govern respecte 
a la reforma integral del Mercat Municipal. Hi haurà aparcament subterrani o no? Com 
s’accedirà a aquest aparcament? Com afectarà això a la façana catalogada? O bé la 
reforma no tindrà aparcament subterrani però sí un espai a sota nivell per a la venda de 
productes? O bé, es construirà un doble nivell a l’actual edifici compost avui de planta 
baixa? Què se’n farà de la part de l’edifici on fins a l’any 1999 hi havia Ràdio Arenys? 
Hi haurà zona blava al davant de l’edifici? Hi haurà lloc d’aparcament reservat per al 
paradistes? 

 
Totes aquestes qüestions i moltes d’altres relacionades indirectament amb 

l’Acord d’avui fan al nostre entendre que quan el govern du a aprovació aquest Acord 
hauria de tenir alhora acordat i pactat amb els altres Grups municipals i sobretot amb 
els titulars de les parades del Mercat, el procés de reforma integral del Mercat 
Municipal. Això avui no s’acompleix. Avui s’adopta un primer Acord en el marc d’un 
procés el recorregut precís del qual no coneixen a fons ni els paradistes ni els grups 
municipals que no formem part del govern. 

 
En un altre ordre de coses, el nostre grup municipal va sol·licitar a la Comissió 

Informativa de dimecres passat que aquest Acord tingués un període d’informació 
pública, cosa que el govern va considerar innecessari i inadequat pel fet que l’Acord 
només afecta als paradistes, diu el govern. També vàrem preguntar al govern si els 
titulars de les parades del Mercat podrien fer al·legacions a l’Acord d’aquest Ple 
diligenciat pel secretari i la resposta del govern fou que sí. 

 
Per les raons que hem exposat, el vot del grup municipal de CiU serà 

d’abstenció.” 
 

• A continuació el tinent d’alcalde Sr. Soler diu que, en tot cas, les 
ocupacions de les parades en precari, s’haurien d’haver resolt a partir de l’any 1999. 

 
Finalment sotmès aquest assumpte a votació, s’acorda per nou vots a favor i set 

vots d’abstenció, corresponents als grups municipals de CiU, PP i ViA: 
 
PRIMER.- Fixar com a termini màxim  de les concessions de l'ús privatiu de les 

parades del mercat municipal, la data de venciment que consta en la relació que 
s'adjunta, en annex a aquesta proposta d'acord, diligenciada pel secretari de la 
corporació. 
 

SEGON.-  Declarar l'ús en precari de les parades del mercat municipal, el termini 
de concessió de les quals s'ha extingit segons consta en la mateixa relació esmentada. 

 
5.- APROVACIÓ DE PROJECTE D’ENJARDINAMENT-XIFRÉ.- El tinent 

d’alcalde Sr. Ponsarnau dóna compte de la proposta d’acord, dictaminada 
favorablement per la Comissió informativa d’Urbanisme i explicita el contingut d’aquest 
projecte, redactat per l’empresa concessionària de l’obra pública de construcció i 
explotació de l’aparcament subterrani en el subsòl dels jardins Xifré, en compliment del 
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que disposa la clàusula 5.3 del plec de clàusules administratives per les quals es regeix 
la dita concessió. N’han informat favorablement l’arquitecte municipal, l’enginyer 
industrial municipal i el tècnic de Medi Ambient. 

 
• A continuació el regidor Sr. Blanchar, portaveu del grup municipal de ViA, 

diu que en el dit projecte, s’hi hauria d’haver inclòs la instal·lació de les escales 
mecàniques. 

 
• A continuació el regidor Sr. Rubirola, en nom del grup municipal de CiU, 

manifesta literalment el que segueix, que demana que consti en acta:  
 
“El govern municipal porta a aprovació d’aquest Ple el projecte d’urbanització 

dels jardins de l’edifici Xifré  quan a la nostra vila hi ha opinions controvertides sobre 
aquesta obra i, malauradament, després que membres destacats del govern tripartit 
han acusat a Convergència i Unió de no fer bé els deures respecte a aquest projecte 
quan érem al govern a l’anterior mandat municipal. No tenim més remei que, una 
vegada més, explicar la realitat dels fets i fer-ho de manera documentada. 

 
Fins a l’any 2004 s’havia parlat de construir un aparcament subterrani als jardins 

d’en Xifré que donen a la Riera sense parar esment que les normes urbanístiques no 
ho permetien. Els jardins d’en Xifré estaven catalogats de zona verda i calia canviar la 
normativa urbanística vigent cosa que vàrem fer en el Ple municipal del mes de juny del 
2004 i vam obtenir de la Generalitat de Catalunya la modificació  pertinent, de l’article 
135 d’usos dels sistemes d’espais lliures-zona verda. 

 
En el Ple municipal del mes de juliol de l’any 2005 es va aprovar un estudi de 

viabilitat del futur pàrquing amb els vots favorables del govern CiU – PPC i del PSC i 
ERC. El regidor no adscrit es va abstenir i el regidor d’IC-V va excusar la seva 
assistència al Ple municipal. En el mateix Ple es va aprovar per unanimitat de tots els 
membres del Consistori assistents al Ple un avantprojecte de construcció del pàrquing 
subterrani. El dia 23 de novembre del 2005 el Ple municipal, amb els vots favorables 
del govern que presidíem i de tots els grups, CiU, PPC, PSC, ERC, IC-V i del regidor no 
adscrit, va aprovar el plec de clàusules del concurs públic per a la construcció i 
explotació de l’aparcament i després del concurs, el dia 2 de juny del 2006 es va signar 
l’adjudicació a l’empresa COMSA guanyadora destacada del concurs entre les quatre 
empreses que es varen presentar. Aprofito l’avinentesa per reiterar que en els meus 
vuit anys a l’Alcaldia mai no he estat membre de cap mesa de contractació i he delegat 
sempre la Presidència.  

 
Tots aquests fets que acabo d’explicar es poden comprovar amb la 

documentació pertinent. Es pot comprovar també  un fet  que per a nosaltres és molt  i 
molt important: quan el dia 26 del mes de juliol del 2006 es va aprovar el projecte de 
construcció del pàrquing amb els vots favorables de tots els grups municipals, CiU-
PSC-ERC-PPC i IC-V l’informe tècnic de l’arquitecte municipal deia literalment :   
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. “S’han situat els accessos amb escales  i ascensor en posicions tangencials 
per no malmetre la visió de l’edifici Xifré des de la rambla Pare Fita 

 
.  S’ha retirat l’obra uns dos metres de la línia de façana a l’esmentada rambla a 

l’objecte de preservar-ne l’actual façana. 
 
.  S’han ajustat les plataformes que posteriorment aniran enjardinades, als 

accessos a l’edifici dels Jutjats i de la Residència Geriàtrica. 
 
.  S’ha ampliat la plataforma final amb la finalitat de poder organitzar una plaça 

davant mateix de l’edifici Xifré”. 
 
L’informe oficial i preceptiu de l’arquitecte municipal continua dient: “Aquests 

condicionants han fet que les plataformes variïn lleugerament les dimensions actuals la 
qual cosa no serà obstacle per recuperar la imatge de tot l’entorn”. Ho repetim. 
L’informe oficial i preceptiu de l’arquitecte municipal diu: “Aquests condicionants han fet 
que les plataformes variïn lleugerament les dimensions actuals la qual cosa no serà 
obstacle per recuperar la imatge de tot l’entorn”.  

 
Aquesta darrera frase demostra la nostra preocupació i àdhuc obsessió perquè 

l’aparcament subterrani del Xifré no alterés substancialment la imatge històrica dels 
jardins que donen a la Riera. Per això els grups municipals vam acordar que l’acabat de 
la superfície dels jardins havia de ser objecte d’un projecte específic per determinar què 
hi hauria damunt les plataformes del pàrquing subterrani, projecte que es tramitaria 
independentment del de construcció de l’aparcament. 

 
Aquests documents a què ens hem referit demostren que alguns han faltat a la 

veritat de forma sistemàtica. No és veritat que el govern CiU-PPC no hagués previst la 
connexió de les noves plataformes amb el Geriàtric i els Jutjats. No és veritat que el 
govern que presidíem no hagués previst l’impacte visual dels ascensors i de les escales 
de sortida. No és veritat que no haguéssim obligat a recular l’obra de l’aparcament 
subterrani per salvar la façana dels jardins que donen a la Riera, com es pot comprovar 
només passant-hi pel davant. I, sobretot, no és veritat que vàrem decidir ampliar la 
plataforma de dalt de tot per crear-hi una nova plaça, fent-ho de manera improvisada i 
sobre la marxa. Aquesta plaça estava prevista des del mes de juliol del 2006 i ho 
sabien tots els grups municipals que hi varen votar a favor. Repeteixo: la nova plaça 
estava prevista des del juliol del 2006 i està a l’informe de l’arquitecte municipal que 
obligatòriament forma part de l’expedient d’aprovació del Ple. 

 
I ara cal preguntar-nos: què va passar exactament després del juliol del 2006? 

Contestarem la pregunta també amb documents i en  aquest cas ho farem utilitzant els 
documents que consten al projecte que avui el govern porta a aprovació. Fou en el mes 
de gener del 2007 quan es va presentar la primera proposta de nova urbanització dels 
jardins del Xifré. A aquesta proposta els polítics que governàvem i els tècnics 
municipals hi vàrem fer esmenes sobretot referides al nou arbrat i enjardinament i  a tot 
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allò que feia referència a les noves escales mecàniques i als accessos,  a més de 
qüestions relacionades amb l’enllumenat, els bancs per seure, etc.  

 
Tant la regidora senyora Joana Asensio, com el regidor senyor Agustí Massuet, i 

els coordinadors senyors Genís Carbó i Jordi Roca, així com els tècnics municipals 
senyors Antoni Majó. Jordi Marsol i Jordi Simó, varen esmerçar-hi moltes hores i, al 
meu parer, amb encert per aconseguir un bon projecte de nova urbanització dels 
jardins del Xifré. El nostre govern no va  poder comprovar si els requeriments de 
millores que vàrem fer als redactors del projecte s’havien tingut en compte o no perquè 
la segona proposta d’urbanització dels jardins d’en Xifré va ser entregada al nou govern 
el mes de juliol del 2007 quan el govern tripartit va començar a governar la vila. El 
projecte que avui porta a aprovació el govern actual és, doncs, la tercera proposta, una 
proposta que nosaltres hem conegut documentalment el passat dilluns 11 de febrer. 
Malgrat haver sol·licitat reiteradament còpies del segon projecte mai ens han estat 
lliurades. La còpia en disquet i en paper del tercer projecte ens ha estat entregada avui 
fa una setmana. Malauradament el govern municipal no ens ha convidat mai a una 
sessió de treball que mereixi aquest nom, llevat dels comentaris fets a les Comissions 
Informatives que són d’obligada convocatòria. 

 
Respecte a aquesta tercera proposta que el govern considera definitiva i que 

avui porta a aprovació del Ple municipal, la nostra opinió és que aquest projecte del 
govern concreta una nova millora; resol insatisfactòriament una altra qüestió 
transcendental  i, malauradament, aprova un pressupost també insatisfactori. Ens 
expliquem. 

 
En aquest projecte s’estableix una connexió entre la Riera i el carrer Sant Narcís 

a través d’una antiga androna d’aigua. Això és positiu i entenem que el govern ha 
previst bé la  modificació del nou trànsit de l’aigua. En canvi creiem que el govern no 
l’encerta en la resolució de la barana d’aquesta plataforma superior que  ara, en ser de 
formigó, impedeix la visualització d’una part de l’edifici quan el contemplem des de la 
Riera. El govern proposa fer una barana que imiti la balustrada que ara corona l’edifici 
Xifré; és a dir, el govern aprova fer en aquesta plaça una barana de formigó amb bitlles 
com les antigues baranes que hi ha  a molts edificis de la vila i, en concret, imitant la 
que hi ha al damunt de l’edifici Xifré. Creiem que la intenció del govern és bona però no 
encertada. Es tracta de  la barana d’una plaça pública on hi haurà molta concurrència; 
no es tracta d’una barana d’un terrat o d’un balcó. Per evitar que els més petits puguin 
caure des d’aquesta plaça a la plataforma de sota, el govern situa en 12 centímetres la 
distància entre les balustres; amb això es tornarà a reproduir un obstacle a la visual del 
Xifré des de la Riera. El regidor de CiU Antoni Burcet va proposar a la Comissió 
Informativa del dia  23 de gener l’enderroc de la barana actual de formigó que mai 
s’havia d’haver construït  i posar-hi una nova barana de material transparent endurit tal 
com hi ha a  nombrosos espais i edificis públics arreu del món. La proposta del nostre 
regidor no ha reeixit i tampoc el govern ha recollit la nostra opinió segons la qual es 
imprescindible fer unes proves visuals a l’ordinador per assegurar ben bé que ni la nova 
barana ni el nou arbrat taparan greument la visió de l’edifici Xifré des de la Riera. 
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Finalment, el govern porta  avui  a aprovació un pressupost per a la urbanització 
dels jardins de l’edifici Xifré que no té en compte la col·locació d’escales mecàniques 
almenys entre la penúltima i l’última plataforma. És cert que el projecte dibuixa 
connexions mecàniques entre totes les plataformes i un accés directe des de la Riera 
cap als Jutjats i el Cap tal com en moltes ocasions hem sol·licitat. Allò que no fa el 
projecte del govern, i al nostre entendre és imprescindible que ho faci, és pressupostar 
la connexió mecànica i preveure la inversió per fases, construint ara la primera fase de 
la connexió entre la penúltima i l’última plataforma.  

 
Aquesta posició del nostre grup municipal fou exposada amb claredat en un Ple 

municipal recent i comentada a bastament en el debat de Pressupostos el passat 27 de 
desembre del 2007. Així mateix hem de recordar que el primer dia de treball del nou 
govern tripartit el dia 18 de juny del 2007 ara fa ja vuit mesos, vàrem entregar a 
l’Alcaldia una nota escrita on indicàvem el pressupost d’aquest projecte corresponent a 
la primera i única versió que hem pogut treballar nosaltres. Ja hi figurava el cost de les 
escales mecàniques de les plataformes de dalt i, també, el repartiment de costos entre 
l’empresa constructora i l’Ajuntament.  

 
En resum no estem d’acord a aprovar un projecte que no té en compte el cost de 

les escales mecàniques; no estem d’acord que el govern no hagi previst els diners per 
acabar bé aquest projecte, opinió que ja vàrem exposar en votar en contra del 
Pressupost 2008 i no estem d’acord amb la solució donada a la barana de la 
plataforma-plaça davant de l’edifici i al mateix nivell que el carrer Auterive. 

 
Per totes les raons i arguments exposats, el nostre grup votarà en contra.”  
 
• A continuació el tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que si bé l’espai per a 

la instal·lació de les escales mecàniques està previst en el projecte, no obstant això, 
abans de prendre la decisió d’instal·lar-les caldrà la valoració d’altres necessitats 
urgents o preferents, com són la pavimentació de carrer i voreres; a més de considerar 
la despesa de manteniment i conservació d’aquestes escales. 

 
Finalment sotmès aquest assumpte a votació s’acorda per deu vots a favor, cinc 

en contra, corresponents al grup municipal de CiU i un vot d’abstenció, corresponent al 
grup municipal de ViA: 

 
Aprovar el projecte d’urbanització dels jardins Xifré, redactat per COMSA i visat 

pels Serveis Tècnics Municipals en data 20 de gener de 2008, amb un pressupost 
d’execució d’1.664.810,02 €. 

 
6.- MOCIONS.- A) El tinent d’alcalde Sr. Soler llegeix la següent moció, que 

formulen tots els grups municipals: 
 
Atès que la comarca del Maresme, en el seu Pla Estratègic Maresme 2015, 

explicita la voluntat d’esdevenir “Un Maresme + ACTIU”, aprofitant la proximitat a 
Barcelona i la seva potència com a marca turística a nivell mundial, i desenvolupant 
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l’oferta turística molt consolidada i amb oportunitats creixents en l’àmbit dels serveis 
relacionats amb el lleure.  

 
Atès que el Consorci de Promoció Turística del Maresme ha arribat a un acord 

amb la Fundació Privada Costa de Barcelona-Maresme per tal d’utilitzar aquesta 
denominació (Costa de Barcelona-Maresme) com a marca turística des d’on es farà la 
promoció de la comarca. 

 
Atès que el Consorci de Promoció Turística del Maresme ha estat treballant amb 

l’ empresa titular a Espanya dels drets d’explotació de la cursa Challenge, una triatló de 
llarga distància que té un gran ressò en països com Alemanya, EEUU, Austràlia, 
França, Itàlia, Suïssa, Anglaterra o Japó, per organitzar-la al Maresme en competència 
amb altres territoris de l’Estat espanyol. 

 
Atès que les converses entre les parts estan encaminades a instaurar una cursa 

Challenge anual amb la denominació Costa de Barcelona-Maresme a partir del 2009 i a 
sol·licitar que la cursa del 2010 sigui el Campionat del Món d’aquesta modalitat. 

 
Atès que els estudis disponibles de repercussió d’aquesta prova constaten que 

el temps mitjà d’estada dels participants és d’uns 15 dies, que el 86% dels atletes 
vénen acompanyats, que el seu poder adquisitiu és mitjà-alt i alt i que acostumen a 
visitar el territori que acull la prova. 

 
Atès que la participació esperada en aquesta prova pot situar-se sobre els 4.000 

participants, amb un positiu impacte econòmic i comercial a la comarca. 
 
Amb relació als antecedents exposats, es proposa a aquest Ple que s’aprovin els 

següents acords: 
 
PRIMER.- Donar suport al Consorci de Promoció Turística del Maresme per tal 

d’assolir un acord amb l’empresa titular dels drets d’aquesta prova i autoritzar el 
Consorci de Promoció Turística del Maresme en les seves converses i negociacions a 
fer explícit el suport d’aquest consistori a la instauració d’aquesta prova a la comarca. 

 
Sotmesa a votació la moció transcrita, se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 
 
B) El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau llegeix la següent moció, que formulen tots 

els grups municipals: 
 
Atès que la Generalitat ja ha començat els treballs previs a les obres del pas de 

vianants que ha de connectar Arenys de Mar i Arenys de Munt  per sota de l’Autopista 
C-32 aquest 2008.  

 
Atès que aquesta és una reivindicació històrica d’Arenys de Mar i Arenys de 

Munt des de la construcció de l’Autopista C-32 i que està previst que es materialitzi 
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d’acord amb l’alternativa proposada pel Departament de Política Territorial, alternativa 
que preveu la construcció de dos passos a la banda de llevant de la Riera.  

 
Atès que aquest projecte, malgrat que soluciona els problemes de comunicació 

en el nus viari de Vallvidrera, no permet una bona accessibilitat des de la zona 
urbanitzada de la riera Pare Fita d’Arenys de Mar a la zona de ponent amb el passeig 
de can Jalpí d’Arenys de Munt, també a la banda de ponent.  

 
Amb relació als antecedents exposats, es proposa a aquest Ple que s’aprovin els 

següents acords: 
 
PRIMER.- Demanar al Departament de Política Territorial de la Generalitat de 

Catalunya un pas per a vianants entre els dos Arenys també per la banda de ponent de 
la Riera, per tal de donar continuïtat al passeig existent. 

 
SEGON.- Trametre aquest acord a l’Ajuntament d’Arenys de Munt i al 

Departament de Política Territorial de la Generalitat de Catalunya. 
 
Sotmesa a votació la moció transcrita, se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 
 
C) La regidora Sra. Estrada llegeix la següent moció, que formulen tots els grups 

municipals: 
 
“Des de l’ any 1977, quan l’organització de les nacions unides va declarar el 8 de 

març com a Dia Internacional de la Dona, commemorem aquesta data.  
 
Això és possible gràcies a les reivindicacions dels moviments de dones 

feministes que lluitaven, com ho segueixen fent en l’actualitat, per aconseguir millors 
condicions de treball i vida, com també per assolir i consolidar els drets polítics i per 
manifestar-se a favor de la pau. 

 
Les dones tant en l’àmbit laboral,  com en el  “treball a la llar”, han vist que la 

millora de la seva situació passa per una valoració jeràrquica de prioritats que ha anat 
dificultant i retardant l’assoliment dels seus drets laborals com a fets reals.  

 
Actualment, disposem de dades reconegudes i objectives que reflecteixen la 

desigualtat de les condicions laborals entre dones i homes. Tenim coneixença que les 
dones, per regla general i transversal a totes les professions, reben uns salaris un 25% 
més baixos de mitjana que els homes per la realització de les mateixes tasques. sabem 
que, també a partir de l’observació de la realitat que ens envolta, les dones pateixen 
una discriminació vertical per la qual acostumen a topar amb un anomenat “sostre de 
vidre” per la seva solidesa i aparentment imperceptiblilitat, que les impedeix arribar a 
ocupar llocs de treball de responsabilitat tot i que estiguin preparades, per exemple, per 
a oferir i implementar altres tipus de gestió encara més eficaç. I les dones també 
pateixen un altre tipus de discriminació horitzontal, que les segrega en aquelles 
ocupacions tradicionalment considerades com a femenines, amb tot el sentit que 
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aquesta terminologia implica per a la distribució de tasques, majoritàriament en el 
sector dels serveis socials i a les persones.  

 
I ens trobem davant un fet, demostrat amb la llarga experiència, que, com vasos 

comunicants, les condicions de treball no poden millorar sense que millorin les 
condicions de vida i al revés. Hem comprovat que la igualtat d’oportunitats no 
abandona el seu àmbit formal de dret si no aconseguim un canvi de perspectiva com la 
del gènere, que valori equitativament les diferències, que aconsegueixi una igualtat en 
els resultats per a homes i dones. Em refereixo al dret d’unes i altres a disposar d’un 
temps laboral i un temps de participació social, familiar i personal.  Les oportunitats 
reals de dones i homes per dedicar-se, per exemple, al descans no són ni de bon tros 
les mateixes. El temps de les dones i els homes no és igualitari. Les estones que les 
dones dediquen a ocupar-se de les tasques de manteniment de la llar, de la cura de les 
persones a càrrec, fills i filles, mares, pares, avis i àvies, persones amb dependència, 
etc. acapara una part important del temps, el mateix que quan no hi ha una 
responsabilitat compartida amb la parella i altres membres de la família. Aquest temps 
de dedicació, en molts casos exclusiu, es pot emprar per a desenvolupar una jornada 
laboral sencera, en lloc de parcial, a l’oci, a fer esport, a compartir una estona amb les 
amistats o a participar de la xarxa d’activitats comunitària, entre altres coses. La doble 
o triple jornada que identifica l’acumulació de responsabilitats i tasques que 
assumeixen les dones, juntament amb les pròpies del treball assalariat, es constitueix 
com una de les desigualtats encara a combatre amb mesures bàsiques, com ara 
l’esperada regulació sobre el règim especial de treballadores de la llar, que afectarà a 
més de la meitat de dones considerades dintre de la població activa, que són més 
dones que les que treballen en altres sectors com el comerç i els serveis empresarials i 
que constitueixen un alt volum d’economia submergida. I també amb l’efectiva 
incorporació dels homes a les tasques domèstiques.  

 
S’ha avançat en drets socials destinats als col·lectius de les dones, però encara 

queda molt camí a recórrer, camí que serà més fàcil si aconseguim fer un pacte dona-
home que possibiliti una transformació social, la qual tindrà com a conseqüència una 
revolució social que farà que la nostra societat sigui igualitària i justa.  

 
Des dels ajuntaments tenim la responsabilitat d’obrir camí a aquesta 

transformació, per tot això, proposem: 
 
1.- Treballar per un pacte entre dones i homes per crear una societat més justa 

on imperi la igualtat d’oportunitats per a totes les persones.  
 
2.- Assumir el compromís de programar campanyes i cursos de formació 

destinats especialment a les dones, per tal de millorar les condicions de vida i laborals  
al municipi d’Arenys de Mar. 

 
3.- Assumir el compromís de ser garants que es compleixin i no desapareguin 

els drets adquirits al llarg dels anys. 
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4.-  Implicar el personal de l’Ajuntament d’Arenys de Mar perquè incorpori la 
perspectiva de gènere a les polítiques i el funcionament del Consistori.” 

 
Sotmesa a votació la moció transcrita, se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 

 
D) El tinent d’alcalde Sr. Ferran llegeix la següent moció, que formulen els 

grups municipals d’IC, PP, ERC i CiU: 
 
La creació és un instrument cultural de primera magnitud. Estimulant  i difonent 

la creació es reconeix la cultura plural i diversa i que en cap cas pot ser considerada 
només com a producte de consum. Els drets d’autor dels artistes intèrprets, executants 
i creadors han d’estar lligats a l’accés a la cultura, amb l’objectiu d’arribar a ser el més 
universal possible. 

 
Entenem que en la cultura, el desenvolupament cultural, econòmic i social van 

estretament lligats. 
 

    La Declaració Universal dels Drets Humans (1948) destaca en el seu articulat: 
Article 19 Tot individu té dret a la llibertat d’opinió i d’expressió i aquest dret 

inclou... investigar i rebre informació i opinió, difondre-les, sense limitació de fronteres, 
per qualsevol mitjà d’expressió.  

Article 27.1 Tota persona té dret a prendre part lliurement en la vida cultural de 
la comunitat, a gaudir de les arts i a participar en el progrés científic i en els beneficis 
que en resultin. 

Article 27.2 Tota persona té dret a la protecció dels interessos morals i 
materials que li corresponen per raó de les produccions científiques, literàries o 
artístiques de què sigui autora. 

 
Amb l’aprovació de la llei per la qual es modifica el text refós de la Ley de 

Propiedad Intelectual aprovada per Reial decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, que 
incorpora la Directiva 2001/29/CE del Parlament Europeu i del Consell, de 22 de maig 
de 2001, sobre l’harmonització de determinats aspectes dels drets d’autor i drets afins 
als drets d’autor en la societat de la informació, es va reconèixer, entre d’altres 
qüestions, mitjançant l’art 25, el dret a la còpia privada i es va situar en el marc de la 
legalitat un acord entre parts privades (Societats de Gestió de Drets d’Autor i 
ASSIMELEC (Empreses de la indústria electrònica) fruit d’ una negociació induïda pels 
diferents plets judicials existents, i que en cap cas, com així constata la mateixa 
Comissió Europea, garanteix de forma justa en la seva aplicació (aparells i preus) la 
finalitat de la compensació equitativa per còpia privada. 

 
Volem reiterar el nostre compromís en el reconeixement dels drets d’autor i la 

seva justa retribució per les obres creades, però alhora entenem que aquest dret s’ha 
de poder harmonitzar amb els nous marcs de la societat de la informació i l’accés 
universal a la cultura i que hem de ser capaços entre totes les parts de trobar un nou 
model més just, no indiscriminat i alhora més públic de l’aplicació d’aquests drets 
individuals i col·lectius. 
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Atès que amb l’aplicació de l’art 25 i la nova proposta de cànons digitals, 

realitzada pel Ministeri d’Indústria i el Ministeri de Cultura, fruit del desacord entre les 
societats de gestió de drets d’autor i la indústria, es preveuen unes propostes 
indiscriminades i que entenem que no garanteixen l’equilibri just i equitatiu dels drets i 
alhora mantenen l’aplicació d’aquest sobre suports que pressuposen l’ús per a la còpia 
d’una obra de forma universal i que per tant afecta de forma universal a tots els 
ciutadans i les administracions i que no té present, al nostre entendre els aspectes que 
la mateixa llei fixa: el perjudici causat als titulars, tenint en compte que els danys si són 
mínims no originen obligació de pagament, que sigui just i que no es produeixin dobles 
imposicions. 

 
Atès que el cànon és un impost i per tant hauria de seguir uns tràmits per a la 

seva aprovació que actualment no es compleixen. No es fixen en els acompanyaments 
pressupostaris sinó per acords privats entre parts i la mediació dels ministeris de 
Cultura i Indústria si no hi ha acord, com ha passat darrerament 

 
Atès que els usos possibles en molts casos tenen finalitats particulars i de 

continguts elaborades pel mateix ciutadà o bé usos legítims sobre obres lliures de 
drets. 

 
Atès que en aquesta circumstància s’hi troben les mateixes administracions 

públiques, el nostre Ajuntament, administracions educatives i d’investigació; entre 
d’altres. 

 
Atès que la llei de la propietat intel·lectual s’encara més a la concentració i el 

monopoli que no pas a donar recursos als creadors, intèrprets i executants i garantir els 
accessos culturals a la societat.  

 
Atès que estem convençuts que la lluita contra la pirateria té tots els 

mecanismes a la seva disposició de caràcter educatiu, policial i judicial per lluitar contra 
la mateixa; i en cap cas, el cànon pot ser moneda de canvi d’aquesta situació. 

 
Atès que cal garantir els drets dels autors i una gestió pública d’aquests drets. 
 
Atès que cal afavorir l’accés universal a la cultura i avançar cap a una nova 

societat en xarxa, més sostenible i col·laborativa. I que en aquest nou marc global ens 
cal augmentar els nivells d'usos digitals del país, actualment situats per sota la mitjana 
europea. 

 
Atès que cal generar polítiques econòmiques i culturals adients per al suport a 

la nova creació. 
 
Els grups municipals de CiU, Esquerra, ICV i PPC proposen el següent acord: 
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PRIMER.- Reiterar el nostre convenciment que cal garantir els drets dels autors 
en totes les seves diferents figures, tot reconeixent aquest dret de forma individual i 
essent compatible amb el desenvolupament de la cultura i la societat de la informació. 

 
SEGON.- Manifestar el nostre rebuig a l’aplicació del cànon digital indiscriminat. 
 
TERCER.- Sol·licitar al Govern que en el termini màxim d’un any i amb el diàleg 

i consens amb totes les parts implicades, presenti la proposta de reforma i adaptació de 
la llei anomenada de la propietat intel·lectual que suposi la supressió del cànon 
indiscriminat, adaptant-la a les legislacions més avançades en el marc de fer 
compatibles els drets d’autor, l’impacte de les noves tecnologies, els nous factors i 
agents que intervenen en els drets d’autor i la societat, conciliant els necessaris drets 
d’autor i l’accessibilitat universal i els drets dels usuaris. 

 
QUART.- Trametre aquesta resolució al Govern de l’Estat espanyol, al Ministeri 

d’Indústria, al Ministeri de Cultura i a la Plataforma Todos contra el cànon. 
 
Sotmesa a votació la moció transcrita, se n’acorda per dotze vots a favor i quatre 

vots d’abstenció, corresponents a l’alcalde i als regidors Srs. Salazar i Blanchar i Sra. 
Estrada, l’aprovació. 

 
7.- PRECS I PREGUNTES.- A) El grup municipal de ViA formula els precs 

següents: 
 
1.- Al tram descobert de la Riera, entre els carrers de Santa Clara i d’Arxipreste 

Rigau, hi ha una barana d’obra a una bona part del seu lateral que està en molt males 
condicions. Demanaríem al govern que la  substitueixi per una altra per evitar algun 
accident. Així mateix, demanem que la brigada municipal netegi tots els laterals atès 
que les herbes hi donen un aspecte de deixat i de brut. 

 
• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que s’atendrà aquest prec. 
 
2.- Aquest passat dissabte dia 16 de febrer, hi va haver una avaria a la xarxa 

elèctrica que va afectar a tot el nostre poble i alguns altres pobles propers. 
 
Aquesta avaria va durar més d’una hora i això va fer que molts convilatans 

truquessin a la Policia Local. Entre ells jo mateix.  
 
Atès que no hi havia resposta telefònica vaig trucar al regidor de Seguretat 

Ciutadana per tal que m’informés sobre el problema, cosa que així va fer. 
 
Em va comentar que la centraleta de la Policia Local estava saturada de 

trucades de gent preguntant pel problema. Evidentment  no tot el poble té el telèfon del 
senyor regidor, i pobre d’ell si això fos així, perquè tampoc viuria. 
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Entenem que no pot ser que una centraleta telefònica de la Policia Local quedi 
bloquejada i no hi hagi alternatives a l’hora de comunicar qualsevol problema, per la 
qual cosa demanem al govern municipal que s’ampliï la capacitat d’atenció de la 
centraleta o en cas de col·lapse d’aquesta, el sistema desviï la trucada a algun altre 
telèfon d’emergències, atès que durant prop més d’una hora, no va poder ser possible 
comunicar cap emergència que pogués passar en relació o sense cap relació amb 
l’avaria elèctrica. 

  
• El tinent d’alcalde Sr. Jordi Pera diu que treballaran per poder atendre 

aquest prec. 
 
B) El grup municipal de CiU formula els precs següents: 
 
1.-  Com tots recordeu l’any passat es va fer un arranjament molt important 

d’adequació i plantació d’espècies pròpies mediterrànies a la zona verda de l’Hort del 
Bisbe. Aquesta plantada popular es va executar per part de l’Ajuntament però també de 
voluntaris i voluntàries que van fer molta feina un diumenge al matí. Pensem que la 
participació en aquestes iniciatives s’ha de tenir en compte. 

 
Sol·licitem a l’equip de govern que per a la conservació de la restauració 

paisatgística que es va engegar, es faci l’actuació sistemàtica de neteja i reg a la zona 
de l’Hort del Bisbe. 

 
• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que s’atendrà aquest prec. Que ja 

s’estan fent algunes actuacions sobre aquest assumpte. 
 
2.- Continuant amb la idea anterior de recuperar espais naturals, en aquest cas 

la vegetació del litoral, i de fer-ne partícips vilatans que estimen la zona de la platja de 
la Musclera, amb l’ajuda i l’assessorament de la Fundació Territori i Paisatge, es va 
delimitar un espai replantant amb diferents espècies aportades. Això es va poder fer 
amb l’ajuda d’arenyencs i també amb gent de Caldes, a més d’alguns regidors. 

 
• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que ja treballen sobre aquest 

assumpte. Que s’ha constituït una comissió de recuperació del litoral, la qual ferà una 
reunió el proper dia 26. 

 
3.- Cada any, alguns dies abans de començar la poda als plataners de la Riera, 

l’empresa que la fa, instal·la maquinària a les zones d’aparcament de la Riera, amb el 
perjudici que això suposa, encara que siguin poques places. 

 
Us demanaríem que per a altre any, indiquéssiu a l’empresa que no ocupés 

espai fins just quan comença l’actuació de poda. 
 

• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que l’any vinent actuaran conforme a 
aquest prec. 
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4.- Des de fa uns anys un col·lectiu d’Arenys de Mar, de primer de forma 

particular i més tard com a entitat, organitza estades a la neu. 
 
Voldríem sol·licitar a la regidora d’Esports que tingués en compte aquesta 

iniciativa, a l’hora d’organitzar les sortides d’esquí i d’atorgar subvencions. 
 

• La regidora Sra. Estrada diu que atendran el prec formulat.  
 

 C) El grup municipal del PP formula les preguntes següents. 
 
 1.- En el seu programa electoral ERC es comprometia a elaborar un protocol 
d’actuació i seguiment de les urbanitzacions d’Arenys. Ens podria dir el regidor si 
aquest protocol el pensa elaborar durant aquest exercici de 2008? 
 

• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que ja hi ha hagut reunions sobre 
aquest assumpte. Que els Serveis Tècnics municipals elaboren un informe. 
 
 2.- L’ACA, amb bon criteri, ha anunciat que a causa de la manca d’aigua potable, 
que avui dia comença a ser alarmant a tot Catalunya, es procedirà a restringir-ne l’ús 
en l’àmbit domèstic començant per jardins i piscines particulars. Però també ha obligat 
els Ajuntaments a aplicar les mesures pertinents en l’ús de l’aigua en el servei públic. 
Ens podria dir el regidor de l’Àrea de Serveis Bàsics quines mesures, en aquest 
aspecte, s’han pres a Arenys de Mar? Per altra banda, pensa el govern controlar el 
compliment de les referides mesures als particulars i en cas afirmatiu, com ho pensa 
fer? 
 

• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau diu que el municipi d’Arenys de Mar es 
troba classificat en excepcionalitat 1. Que encara no es prohibeix el consum d’aigua, si 
bé se’n requereix l’estalvi. Que el reg als jardins públics s’ha reduït. 
 

3.-  Aquesta legislatura s’ha introduït una nova Regidoria a proposta del PSC. és 
l’anomenada “de la dona”. Fins al dia d’avui des de l’oposició, o al menys des del PPC, 
la considerem una regidoria “inactiva”. Si bé és cert que durant l’exercici anterior, 
aquesta no tenia partida pressupostaria al seu favor per ser de nova creació, la qual 
cosa justifica la seva inactivitat, en l’actual exercici sí que en té. Ens podria dir la 
regidora quin programa té previst per a l’exercici 2008, llevat de la creació del Consell 
de Dones i la mera informació que consta concisament al Pla de Mandat? 

 
• La regidora Sra. Estrada contesta exposant quines són les línies generals 

d’actuació, relatives a polítiques d’igualtat i de violència de gènere. 
 

D) El grup municipal de CiU se formula la pregunta següent: 
 
1.- Com serà el nou sistema de recollida de residus? 
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• El tinent d’alcalde Sr. Ponsarnau  diu que el sistema de recollida serà 
l’acordat per tots els grups municipals en data 13 de setembre de 2007. I que els 
tècnics n’estudien la implantació. 
 

8.- COMUNICACONES.- L’alcalde dóna compte de les  resolucions adoptades 
per l’Alcaldia des de la data 16 de novembre de 2007 a 15 de febrer de 2008. 

 
I, atès que no hi havia més punts assenyalats en l’ordre del dia, el president 

aixeca la sessió a les 21.50 h. Del que s’hi ha tractat s’estén aquesta acta autoritzada 
per mi, el secretari, que en dono fe. 

 
ARENYS DE MAR,  25 de febrer de 2008. 
 

EL SECRETARI DE L’AJUNTAMENT, 
 


